

ZMATH 2011a.00021

Anon.

Zuse Year 2010. (Zuse-Jahr 2010.)

Log In 30, No. 162, 7-8 (2010).

Aus der Einleitung: In diesem Jahre wäre Konrad Zuse 100 Jahre alt geworden. Am 22. Juni 1910 wurde er in Berlin geboren und gilt – inzwischen unangefochten – als der Erfinder des Computers. Aus diesem Grund ist auf Initiative zahlreicher Museen und anderer Institutionen in Deutschland das Zuse-Jahr ausgerufen worden; die Stiftung Deutsches Technikmuseum Berlin hat hier besonderes Engagement gezeigt. Mit einer Pressekonferenz leitete das Deutsche Technikmuseum das Zuse-Jahr 2010 ein.

From the introduction (translation): Konrad Zuse would have become 100 years old this year. On the 22nd of June in 1910 he was born in Berlin and is regarded – in the meantime undisputed – as the inventor of the computer. For this reason, the Zuse Year has been called out on the initiative of numerous museums and other institutions in Germany; the Stiftung Deutsches Technikmuseum Berlin has been involved in particular. With a press conference the Deutsche Technikmuseum opened the Zuse Year 2010.

Classification: A30 P60

Keywords: computer scientists; history of computing; technical computer science; hardware Informatiker; Geschichte der Informatik; technische Informatik; Hardware